
 

1 

 

Zápis 

z 22. zasedání Akademického senátu UHK dne 23. 10. 2013 
___________________________________________________________________ 

Přítomni: dr. Karel Myška, doc. Tatiana Gavalcová, Aleš Roubal, dr. Karol Radocha, dr. 
Jitka Kühnová, dr. Karel Mls, dr. Václav Bělík, Mgr. Jan Hloušek, dr. Košek Bartošová, dr. 
Martin Smutek, Ivana Velčovská, David Vahala, Barbora Celá, Bc. Josef Suchánek, Dagmar 
Novotná, Martin Petrus, Nicole Sandtnerová, Alena Vejsadová. 

Omluveni: dr. Jan Outlý, dr. Petr Tučník.  

Nepřítomni: dr. Josef Kasal, Šimon Ováry, Ladislav Chyba. 

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, dr. Petr Grulich, prorektor, dr. Stanislav Klik, kvestor, Bc. 
Jana Kudrnová, zástupkyně RVŠ. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 

Průběh jednání: 

Zasedání zahájil dr. Karel Myška, v krátkosti připomněl program jednání.  

Na základě podpisů přítomných v prezenční listině uvedl, že zasedání je usnášeníschopné 
a počet přítomných senátorů je (9 členů KAP a 9 členů SK). Celkový počet členů KAP je 12 a 
SK 11; členství v AS UHK ukončili: doc. Jitka Málková (skončení pracovního poměru) a 
Lenka Tesařová a Vít Bárta (ukončení studia). 

Dr. Myška připomněl vyhlášení voleb do AS UHK prof. Josefem Hynkem, rektorem, dle 
rektorského výnosu 10/2013 dne 11. 10. 2013 dle VJŘ AS UHK č. 9 bod 1). Volby se uskuteční 
ve dnech 20., 21. a 22. listopadu 2013. 

Dr. Myška informoval o hlasování per rollam ze 14. 10. 2013, které se týkalo jmenování 
volební komise UHK a obvodních volební komisí za jednotlivé součásti UHK. Výsledek 
hlasování - pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení bylo schváleno dle čl. 19, odstavce 6 c) 
VJŘ AS UHK. 

Dr. Myška pověřil funkcí skrutátora dr. Smutka. 

Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

1. Projednání záměru zřízení věcného břemene vůči pozemkům Statutárního 
města Hradec Králové z důvodu vedení optických tras UHK (předkládá Ing. 
Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK). 

2. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové 
a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti a Institucionální rozvojový plán 
Univerzity Hradec Králové pro rok 2014 (předkládá PaedDr. Monika Žumárová, 
Ph.D., prorektor pro strategii a rozvoj UHK).  

3. Jednací řád Vědecké rady ÚSP UHK (předkládá JUDr. Miroslav Mitlőhner, CSc., 
ředitel ÚSP UHK).  
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4. Různé:  

a) Spoluzaložení jiné právnické osoby - UHK jako spoluzakladatel Asociace 
poskytovatelů služeb studentům se specifickými potřebami na vysokých 
školách (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  

b) Informace z jednání předsednictva Rady VŠ (předkládá doc. RNDr. Tatiana 
Gavalcová, CSc., místopředsedkyně AS UHK). 

c)  Koncepce podpory spolkovým organizacím od UHK (předkládá Bc. Martin 
Petrus, SK AS UHK). 

d) Poplatková agenda na jednotlivých fakultách a ústavu (předkládá Bc. 
Martin Petrus, SK AS UHK). 

e) Informace z činnosti SK RVŠ  (předkládá Bc. Martin Petrus, SK AS UHK).  

 
Bod 1. Projednání záměru zřízení věcného břemene vůči pozemkům Statutárního 
města Hradec Králové z důvodu vedení optických tras UHK (předkládá Ing. Stanislav 
Klik, Ph.D., kvestor UHK). 

Dr. Klik informoval senátory o potřebě zřízení věcného břemene z důvodu položení 
optických kabelů na pozemcích města Hradec Králové. 
 
Diskuse: nebyla. 
 
Hlasování: pro – 18, proti – 0, zdržel se – 0. 
 
AS UHK projednal a souhlasí s uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene mezi 
Univerzitou Hradec Králové a Statutárním městem Hradec Králové, jejímž předmětem 
bude zřízení věcného břemene k pozemkům města Hradec Králové z důvodu vedení 
optických tras UHK.  
 
 

Bod 2. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 
inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti a Institucionální rozvojový plán Univerzity 
Hradec Králové pro rok 2014 (předkládá PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj UHK).  

Prof. Hynek, rektor, prezentoval Aktualizaci Dlouhodobého záměru (poukázal na nový 
akreditovaný obor na FF, využití prostor univerzity i o prázdninách, rozvoj univerzitního 
areálu, výstavbu objektu C, zateplení budov PdF a FF, vybudování výtahu na bud. 5) 
a představil rozvojové programy pro rok 2014.  
 
Diskuse – nebyla. 
 
Hlasování: pro – 18, proti – 0, zdržel se - 0. 
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AS UHK schválil Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti a Institucionální rozvojový plán 
Univerzity Hradec Králové pro rok 2014. 
 
 

Bod 3. Jednací řád Vědecké rady ÚSP UHK (předkládá JUDr. Miroslav Mitlőhner, CSc., 
ředitel ÚSP UHK).  

Mgr. Hloušek uvedl, že při tvorbě Jednacího řádu VR ÚSP vycházeli z fakultních řádů, proto 
předkládá standardizovaný dokument. 
 
Diskuse:  
Doc. Gavalcová navrhla 2 formální úpravy, které byly akceptovány. 
 
Hlasování – pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
AS UHK schválil Jednací řád Vědecké rady ÚSP UHK. 
 
 
Bod 4. Různé:  
 
a) Spoluzaložení jiné právnické osoby - UHK jako spoluzakladatel Asociace 
poskytovatelů služeb studentům se specifickými potřebami na vysokých školách 
(předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK).  
 
Prof. Hynek vysvětlil význam založení právnické osoby. Univerzita by se mohla stát 
spoluzakládajícím členem tohoto sdružení, které napomáhá handicapovaným osobám. 
Finanční příspěvek asociaci by činil ročně přibližně 5.000,- Kč.  
 
Diskuse: nebyla. 
 
Hlasování: pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
AS UHK schválil záměr spoluzaložení jiné právnické osoby - UHK jako spoluzakladatel 
Asociace poskytovatelů služeb studentům se specifickými potřebami na vysokých 
školách. 
 
 
b) Informace z jednání předsednictva Rady VŠ (předkládá doc. RNDr. Tatiana 
Gavalcová, CSc., místopředsedkyně AS UHK). 

Doc. Gavalcová podala informace z jednání Rady VŠ (mj. mezinárodní granty a sledování 
vývoje počtu studentů). 

Diskuse: nebyla. 

Doc. Gavalcova (KAP) odešla z jednání AS UHK. Počet senátorů celkem: 17.  
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c) Koncepce podpory spolkovým organizacím od UHK (předkládá Bc. Martin Petrus, 
SK AS UHK). 

Bc. Petrus upozornil na nevelkou podporu univerzity různým studentským spolkům. Navrhl 
finanční podporu (proplácení jízdného, příspěvky na exkurze,,..) od rektorátu nebo fakult 
včetně místnosti pro spolkové organizace studentů UHK (např. k publikaci vědecké činnosti 
–  studenstkého časopisu). 

Diskuse: 

Dr. Grulich uvedl, že toto patří do specifického výzkumu. Podpora spolků a studentských 
organizací by měla být v garanci fakult, jelikož oborově vědí, jestli je spolek kvalitní. 
Rektorát nedisponuje stipendijním fondem (výjimkou jsou zahraniční organizace AIESEC 
a Buddy systém, které podporu rektorátu mají včetně poskytnuté místnosti). 

Rozvinula se diskuse ohledně vytváření spolků oborových, spadajících pod katedry 
a fungujících profesních sdružení. 

Prof. Hynek uvedl, že nikdo nechce brát studentům možnost se realizovat, ale požaduje 
kvalitního zástupce spolku, vykonávající rozumnou činnost a hlavně výsledky takové 
organizace. 

 

d) Poplatková agenda na jednotlivých fakultách a ústavu (předkládá Bc. Martin Petrus, 
SK AS UHK). 

Bc. Petrus požaduje vysvětlení k udílení poplatků za administrativní úkon, zejména 
na Pedagogické fakultě. 

Diskuse: 

Dr. Grulich uvedl, že se jedná o poplatek fakultativní, za poskytnutí služby. Zmiňuje 
konkrétní případ studentů PdF, kdy byl poplatek potvrzen i ze strany MŠMT. Upozorňuje, 
že fakulty nesmí po studentech poplatky vymáhat. 

Dále se diskutovaly dopisy studentům ohledně poplatků, povinnost či dobrovolnost úhrady, 
průvodce a brožury pro studenty 1. ročníku. 

 

e) Informace z činnosti SK RVŠ  (předkládá Bc. Martin Petrus, SK AS UHK).  

Bc. Petrus podal informace ze zasedání SK RVŠ k prezidentské novele, SK podpořila 
stanovisko RVŠ. Dále zmínil setkání senátorů SK v Telči. 

Diskuze – nebyla. 
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Usnesení z jednání AS UHK: 

1) AS UHK projednal a souhlasí s uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene mezi 
Univerzitou Hradec Králové a Statutárním městem Hradec Králové, jejímž 
předmětem bude zřízení věcného břemene k pozemkům města Hradec Králové 
z důvodu vedení optických tras UHK.  
 

2) AS UHK schválil Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti a Institucionální rozvojový plán 
Univerzity Hradec Králové pro rok 2014. 

3) AS UHK schválil Jednací řád Vědecké rady ÚSP UHK. 

4) AS UHK schválil záměr spoluzaložení jiné právnické osoby - UHK jako 
spoluzakladatel Asociace poskytovatelů služeb studentům se specifickými potřebami 
na vysokých školách. 
 

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování 
bylo v místnosti přítomno 17 členů AS UHK. 

 

Hlasování: pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK 28. 11. 2013. 

 

 

 

V Hradci Králové dne 23. 10. 2013    PaedDr. Karel Myška, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                předseda AS UHK              


